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PROTOKÓŁ NR III/2010 

 z III sesji Rady Gminy Wierzchlas, która odbyła się w sali konferencyjnej  

Urzędu Gminy dnia 29 grudnia 2010 roku. 

 Początek posiedzenia o godz. 9
00

. 

                  

Ustawowa liczba radnych: 15 

Obecnych na sesji:      15 

 

W sesji udział wzięli radni: 

1. Jerzy Cieślak   - Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

2. Tadeusz Ignasiak   - Przewodniczący Komisji RLiOŚ 

3. Marcin Kowalczyk  - Przewodniczący Komisji OZKiS 

4. Radosław Kolbert   - Członek Komisji RLiOŚ 

5. Józef Krzeszowski   - Członek Komisji OZKiS 

6. Marek Leszczyk   - Członek Komisji Rewizyjnej 

7. Jacek Młynarczyk   - Przewodniczący Rady Gminy 

8. Anna Olejnik   - Członek Komisji OZKiS 

9. Stanisław Parzyjagła  - Członek Komisji RLiOŚ 

10.  Tomasz Pietrzak   - Członek  Komisji OZKiS 

11.  Barbara Puczkowska  - Wiceprzewodniczący Rady Gminy 

12.  Jan Sarowski   - Członek Komisji Rewizyjnej 

13.  Agata Stępińska   - Członek Komisji RLiOŚ 

14.  Ryszard Świątek   - Członek Komisji Rewizyjnej 

15.  Sylwia Wrzała   - Członek Komisji Rewizyjnej 

 

Spoza rady w sesji uczestniczyli: 

1. Krzysztof Bednarek  - Wójt Gminy 

2. Leszek Gierczyk   - Sekretarz Gminy 

3. Teresa Nowak   - Skarbnik Gminy 

4. Krystyna Miśkiewicz  - Radna Powiatu Wieluńskiego 

5. Agnieszka Kucharska  - Pracownik Urzędu Gminy 

6. Leszek Wójcik   - Sołtys wsi Broników 

7. Krystyna Buczkowska  - Sołtys wsi Kraszkowice 

8. Stanisław Frankowski  - Sołtys wsi Przycłapy 

9. Leon Makielak   - Sołtys wsi Wierzchlas  

10. Wiesław Kapica   - Sołtys wsi Wierzchlas 

11. Jerzy Włodarczyk   - Sołtys wsi Strugi 

12.  Jan Błaszczak   - Sołtys wsi Łaszew 

13.  Rafał Mostowy   - Sołtys wsi Łaszew Rządowy 

14.  Andrzej Stasiak   - Sołtys wsi Przywóz 

15.  Henryk Łuczak   - Sołtys wsi Kamion 

16.  Zbigniew Wołowiec  - Sołtys wsi Jajczaki 
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Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie III sesji Rady Gminy. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu II sesji Rady Gminy Wierzchlas. 

4. Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami Rady Gminy Wierzchlas. 

5. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmian w budżecie gminy Wierzchlas. 

b) ustalenie wynagrodzenia Wójta Gminy. 

c) wyłączenie spod ochrony prawnej pomnika przyrody. 

d) przyjęcia programu współpracy Gminy Wierzchlas z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na rok 2011, 

e) przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2011 rok, 

f) przyjęcie planu pracy Rady Gminy i jej organów na 2011 rok. 

6. Interpelacje, wolne wnioski i zapytania. 

7. Zakończenie obrad III sesji Rady Gminy Wierzchlas. 
 

 

Przebieg obrad sesji. 

Punkt 1 

Otwarcie III sesji Rady Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk powitał radnych, sołtysów, 

Starostę Powiatu Wieluńskiego Andrzeja Stępnia, radną  Powiatu Wieluńskiego 

Krystynę Miśkiewicz oraz pracowników Urzędu Gminy. Stwierdził, że na sesji 

uczestniczy 15 radnych, co stanowi kworum, przy którym, może obradować 

i podejmować uchwały Rada Gminy. 

 

Punkt 2 

Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że radni i sołtysi otrzymali porządek 

obrad, w zawiadomieniach w związku z tym zapytał, czy są uwagi do tego 

porządku. 

Następnie  poinformował, że zachodzi konieczność wprowadzenia w Punkcie 5  

podpunktu g) w sprawie uchylenia uchwały Nr XXXVI/219/2010  Rady Gminy 

Wierzchlas z dnia 24 marca 2010r.”  , ponieważ nie było uwag, Przewodniczący 

poddał  projekt porządku wraz z dodatkowymi propozycjami pod głosowanie 

i przyjęty został jednomyślnie. W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych. 
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Punkt 3  

Przyjęcie protokołu II sesji Rady Gminy Wierzchlas.  

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że zawsze przed sesją jest 

wykładany protokół poprzedniej sesji i każdy radny ma prawo się z nim 

zapoznać, po czym zapytał czy są jakieś uwagi do protokołu? 

Nie było żadnych uwag, w związku z tym protokół został przyjęty bez zmian.       

W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych. 

 

Punkt 4 

Sprawozdanie Wójta z działalności miedzy sesjami Rady Gminy 

Wierzchlas. 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił Wójta o odczytanie sprawozdania         

z działalności od dnia 6 grudnia 2010 r. do 29 grudnia 2010 r., które stanowi 

załącznik nr 2 do protokołu. 

Po odczytaniu danej informacji przewodniczący zapytał czy są do niej uwagi. 

 

Nie było pytań ani uwag do sprawozdania Wójta w związku z tym zostało one 

przyjęte do akceptującej wiadomości. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk powiedział, że korzystając 

z okazji iż na sesji jest Starosta Wieluński Andrzej Stępień w związku z tym 

oddał mu głos. Starosta Wieluński Andrzej Stępień podziękował za zaproszenie  

na sesję a korzystając z okazji uczestniczenia w niej podziękował w swoim 

imieniu za pomoc i przychylność podczas wyborów samorządowych, bowiem 

bez przychylności i dobrego słowa  nie byłoby efektów moich jak i mojej 

koleżanki Krystyny. Następnie starosta przedstawił skład Zarządu Powiatu, 

który jest 5 osobowy, a nowym  Wicestarostą został Pan Marek Kieler z Gminy 

Mokrsko. Starosta ma nadzieję, że uda mu się wspólnie z Wójtem i Radą Gminy 

na terenie Gminy Wierzchlas zrealizować kilka inwestycji, przykładem 

ubiegłych lat, minionej kadencji. Poprosił także o odrobinę cierpliwości bowiem 

rok 2011 i połowa roku 2012 będą latami kończącymi inwestycje rozpoczęte       

w lata poprzednich m.in. projektu wzmocnienia roli szlaku bursztynowego, oraz 

podniesienie standardów leczenia w wieluńskim szpitalu. Realizowane będą 

sprawy bieżące ale w przypadku dużych inwestycji należy dać sobie krótki 

oddech. Gmina Wierzchlas też ma dużą inwestycje jak oczyszczalnia ścieków  

dlatego należy z rozwaga podchodzić do nowych zadań. Zapewnił, że będą 

poszukiwane dodatkowe źródła finansowania aby powiat i gmina mogły się 

lepiej rozwijać. 

Rok 2010 był dobrym rokiem dla samorządów, jednak dla Polski był to rok 

wyjątkowy, i niech przejdzie już do historii, natomiast rok 2011 niech jeszcze 

będzie lepszy dla samorządów niż mieniony. 
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Na koniec Starosta złożył życzenia na progu Nowego 2011 roku, deklarował 

dalszą pomoc i współpracę. Zobowiązał się pełnić funkcję tak jak do tej pory,     

a gabinet w Starostwie Powiatowym w Wieluniu jest otwarty dla każdego           

i można porozmawiać na każde tematy. 

 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za życzenia i ma nadzieje że 

mroźna zima nie ostudzi zapałów i wszystkie projekty, które  są rozpoczęte bądź 

będą rozpoczynane  w Nowym 2011 Roku uda nam się pozytywnie zakończyć.  

 

Punkt 5 

Podjęcie uchwał w sprawie: 

 

a) zmian w budżecie gminy Wierzchlas na 2010 r. 
 

Wprowadzenia do tematu dokonała Skarbnik gminy informując że wszystkie 

zmiany omawiane były na posiedzeniach Komisji oprócz Komisji Oświaty 

w posiedzeniu której nie mogła uczestniczyć. Skarbnik poinformowała, że 

każdy radny otrzymał projekt uchwały, a następnie go omówiła i tak: w tym 

roku wycofujemy się z zaciągnięcia  pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Łodzi na pokrycie planowanego 

deficytu budżetu Gminy Wierzchlas, w związku z tym pożyczka w wysokości 

2.347.294,43 zł nie będzie zaciągana w tym roku tylko w roku  2011, dlatego 

o tą kwotę należy zmniejszyć plan dochodów i plan wydatków. Dodała, że 

zaplanowany jest również kredyt z ING Bank w Wieluniu w wysokości 

2.000.000 zł jednak obecnie nie ma takiej potrzeby aby w takiej wysokości 

uruchamiać takiej kwoty a wykorzystane zostało tylko 1.700.000 zł w związku   

z powyższym  kredyt i  przychody zmniejszamy o 300.000 zł. 

W związku ze zmiana przychodów, zachodzi konieczność zmiany wydatków    

w Dziale 900 2.347.294,43 zł w tym jest wspominana pożyczka z WFOŚiGW 

2047.294,43 zł i 300.000 zł i były to środki zaplanowane na oczyszczalnię 

ścieków w Krzeczowie.  

 

W dochodach w Dziale 801 Oświata i wychowanie zwiększa  się dochody 

i wydatki o kwotę 20.000 zł, w związku z wyższymi  wydatkami kosztów 

dożywania dzieci w przedszkolach i w stołówce w Mierzycach, 

Dział 600 Transport i łączność dokonuje się przeniesienia planu wydatków 

w wysokości 12.000 zł a wprowadza się do  Działu 758 Różne rozliczenia 

z przeznaczeniem na przekazanie dotacji dla Starostwa Powiatowego 

w Wieluniu na zapłacenie dokumentacji przebudowy drogi w Łaszewie. 

Dział 754 zwiększamy kwotę 6.000 zł z przeznaczeniem na utrzymanie 

jednostek OSP na terenie Gminy Wierzchlas 

Zmian dokonuje się również w Dziale 400 poprzez przesunięcia miedzy 

paragrafami na utrzymaniu wodociągów zmniejsza się paragraf zakupy, 
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a przeznacza się na paragraf inwestycyjny – zakup wykrywacza do metali, 

ponieważ zaistniała, taka potrzeba aby konserwatorzy mieli takie urządzenie,     

a koszt zakupu wynosi 4.000 zł. 

                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                 

Obrady opuścił Starosta Wieluński Andrzej Stępień. 

 

Radny  Józef Krzeszowski w kwestii formalnej poprosił Radę Gminy 

o ustosunkowanie się i wypowiedzenie się w następującym temacie.                 

W obradach sesji uczestniczyła  mieszkanka Wierzchlas która zwróciła się         

z prośbą o udzielenie jej głosu, ponieważ osoba ta ma inne obowiązki w domu, 

opiekując się osobą starszą w domu, która pozostawiła bez opieki. 

Rada Gminy wyraziła zgodę na udzielenie głosu. 

Przewodniczący Jacek Młynarczyk poprosił o zabranie głosu. 

Pani Sieradzka Elżbieta zamieszkała Wierzchlas ul. Południowa  powiedziała, 

że problem jej polega na tym iż woda z ulicy Południowej od jakiegoś czasu 

zalewa jej podwórko. Zwracała się z pismami do Powiatowego Zarządu Dróg 

w Wieluniu,  do Wójta Gminy i Starostwa Powiatowego, jednak do dziś żadnej 

odpowiedzi nie otrzymała i sprawa wygląda tak, że z tym problemem została 

sama. W trakcie opadów deszczu nie można przejść przez podwórko , a woda 

dostaje się również do mieszkania, a i w mieszkaniu panuje wilgoć. Teraz jest 

śnieg ale jak przyjdzie odwilż i roztopy to na podwórku zaraz pojawi się woda  

w związku z tym zapytała do kogo ma się zwrócić z tym problemem.  

Przewodniczący Rady Gminy, powiedział, że ulica Południowa jest drogą 

powiatową i nie jest własnością gminy, zwrócił się do pani Sieradzkiej 

o przedstawienie swojej wizji rozwiązanie tego problemu oraz jakiej pomocy 

oczekuje ze strony  gminy.  

Pani Elżbieta Sieradzka wcześniej było mówione, że przy posesji znajduje się 

kolektor i należałoby ten kolektor przedłużyć aby woda nie dostawała się na 

podwórko oraz  wykonanie podwyższenia wjazdu, a pozostało część wykona we 

własnym zakresie. 

W temacie głos zabrał radny Józef Krzeszowski który powiedział, że temat ten 

ciągnie się już druga kadencje, a Pani ta nie jest w stanie rozwiązać sama tego 

problemu i wystarczy tu tylko maleńka dobra wola Wójta i problem przestanie 

być problemem. W tej sytuacji wystarczy przedłużyć kolektor o ok. 10 – 15 

metrów i problem zostanie rozwiązany. Radny nie wie dlaczego tak się dzieje, 

że woda się spiętrza. Kolektor został w 1995 roku wybudowany, a budowa do 

dziś nie została zakończona  ponieważ zgodnie z dokumentacją kolektor 

powinien posiadać kratki ściekowe odprowadzające wodę, których nie ma. 

Kolektor ten od momentu wybudowania nie był konserwowany, jednak problem 

zalewania posesji pojawił się od ok. 5 lat, przedtem tego nie było, a teraz każda  

większa ulewa zalewa posesje Pani Sieradzkiej. Koszt naprawy jest niewielki 

i można go rozwiązać, a najlepsze rozwiązanie znajdą inżynierowie z Powiatu 
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Zarządu Dróg. Posesja ta usadowiona jest w leju depresyjnym z jednej i drugiej 

strony posesje są wyżej a ta znajduje się w najniższym punkcie. 

 

Przewodniczący Radą Gminy Jacek Młynarczyk poprosił o zabranie głosu w 

temacie Radna Powiatowa . 

 

Radna Powiatowa Krystyna Miśkiewicz poinformowała, że temat ten był już 

poruszany przez radnego Krzeszowskiego w poprzedniej kadencji i sprawa 

zgłoszona została do Powiatowego Zarządu Dróg tego samego dnia. Rejon Dróg 

tą sprawą się zainteresował był kierownik Powiatowego Zarządu Pan Burzyński 

zapoznał się ze sprawą, a odpowiedź jest taka że jest to sprawa bardziej niż 

skomplikowana.  

Radna zaproponowała aby zaprosić Pana Kierownika Powiatowego Zarządu 

Dróg  i wspólne ze wszystkimi zainteresowanymi w tej sprawie i może wówczas 

wypracowany zostanie jakiś konsensus. W tej sprawie był odzew z PZD. 

Radny Józef Krzeszowski  potwierdził, że był Pan Inspektor i Pan Kierownik 

PZD i podjeli decyzję o przedłużeniu kolektora o 10 – 15 metrów rurami i miało 

to być uzgodnione z Urzędem Gminy, jednak w tym przypadku nie było dobrej 

woli  organu wykonawczego, żeby do tego przystąpić i została sam Pani z tym  

problemem. 

Randa Powiatowa Krystyna Miśkiewicz powiedziała, że jeszcze dziś zajmie się 

tą sprawą.  

Wójt powiedział, że już dawno nie słyszał takiego kłamstwa bowiem Zarządcą 

Drogi Powiatowej jest pan kierownik Antoni Burzyński i jeżeli podjąłby decyzje 

o położeniu kolektora to by go ułożył.  

 

Przewodniczący Rada Gminy Jacek Młynarczyk zaproponował, żeby nie 

zwlekać i przekazać sprawę do Komisji Rolnictwa, która powinna na swoje 

posiedzenie zaprosić Kierownika PZD i przedstawić mu sytuację oraz  aby 

zaproponował  konkretne rozwiązanie istniejącego problemu i powzioł w tym 

kierunku odpowiednie kroki.  

 

Randa Powiatowa Krystyna Miśkiewicz, powtórzyła, że jeszcze dziś zajmie się 

tą sprawą i przeprowadzi rozmowę z Zarządca drogi.  

 

b) ustalenie wynagrodzenia Wójta Gminy. 

Wprowadzenia do tematu dokonał Sekretarz Gminy informując, ze sprawa była 

omawiana na posiedzeniach poszczególnych Komisji i radni byli zgodni, żeby 

nie wprowadzać zmian do dotychczasowej wysokości wynagrodzenia 

Przypomniał, że wynagrodzenie Wójta składa się z wynagrodzenia. 

zasadniczego, dodatku funkcyjnego i dodatku specjalnego, których wysokość 

ustala Rada Gminy oraz jest składnik wynagrodzenia przyznawany na podstawie 

Ustawy o pracownikach samorządowych tj. dodatek stażowy, który przysługuje 



7 

 

wszystkim pracownikom administracji publicznej tj. po 5 latach pracy 5%, a po 

20 latach pracy 20% i już pozostaje na tym poziomie i takiej wysokości 

przysługuje Wójtowi. 

 

Nie było pytań ani uwag do przedstawionego tematu w związku z tym  

Przewodniczący Rady Gminy poprosił Leszka Gierczyka Sekretarza Gminy 

o odczytanie projektu uchwały Nr III/9/2010 w/w sprawie. Następnie uchwała 

poddana została pod głosowanie i przyjęta jednomyślnie. W głosowaniu 

uczestniczyło 15 radnych.  

 

c) wyłączenie spod ochrony prawnej pomnika przyrody 

Wprowadzenia do tematu dokonała Magdalena Tronina która powiedziała, że 

temat omawiany był na posiedzeniach  poszczególnych Komisji a dotyczy 

wyłączenia spod ochrony prawnej pomnika przyrody jest to lipa drobnolistna     

w Jajczakch, a ponieważ nie było pytań ani uwag do przedstawionego tematu 

w związku z tym  Przewodniczący Rady Gminy poprosił Magdalenę Tronina    

o odczytanie projektu uchwały Nr III/10/2010 w /w sprawie. Następnie uchwała 

poddana została pod głosowanie i przyjęta jednomyślnie. W głosowaniu 

uczestniczyło 15 radnych.  

 

 

d) przyjęcia programu współpracy Gminy Wierzchlas z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego na rok 2011 

 

Temat ten omawiany był na posiedzeniach poszczególnych Komisji, ponieważ 

radni nie mieli  pytań ani uwag do przedstawionego tematu w związku z tym  

Przewodniczący Rady Gminy poprosił Martę Kowalczyk o odczytanie projektu 

uchwały Nr III/11/2010 w/w sprawie. Następnie uchwała poddana została pod 

głosowanie i przyjęta jednomyślnie. W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych.  

 

W temacie głos zabrała radna Powiatu Wieluńskiego Krystyna Miśkiewicz, 

podziękowała za podjęcie powyższej uchwały w sposób jednomyślny bez 

żadnych uwag. Podała że, od wielu lat jest Prezesem Koła Dzieci 

Niepełnosprawnych w Mierzycach, a do Koła należą nie tylko dzieci z Gminy 

Wierzchlas, są otwarci na każde nowe dziecko z niepełnosprawnością , które by 

chciało należeć do Koła. Koło zawsze mogło liczyć na pomoc ze strony Rady 

Gminy i Urzędu Gminy za co jesteśmy wdzięczni. Pogratulowała podjęcia 

uchwały i podziękowała za wieloletnią współpracę, jaka była kierowana do 

dzieci należących do Koła. 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że jeśli zaistnieje jakiś problem to 

zwrócimy się do radnej  Powiatowej, która nie  odmówi porady czy  konsultacji 

w tym temacie. 
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e) przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania  

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2011 rok, 

Wprowadzenia do tematu dokonała  Marta Kowalczyk, która powiedziała, że 

temat ten omawiany był na posiedzeniach Komisji następnie zwróciła się do 

radnych o pytania dotyczące Gminnego Programu. 

Radny Marcin Kowalczyk zgłosił wniosek aby do składu osobowego Gminnej 

Komisji ds. Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

wprowadzić radną Annę Olejnik jako przedstawiciela Rady Gminy. 

Radny Krzeszowski zasadne jest aby w składzie tej Komisji wszedł 

przedstawiciel Rady Gminy, na czas trwania obecnej kadencji Rady Gminy. 

Marta Kowalczyk poinformowała, że skład osobowy Gminnej Komisji 

powoływany jest na podstawie Zarządzenia Wójta Gminy i obowiązuje cały 

czas, nie ma terminu na jaki jest powołany, natomiast Gminny Program PiRPA 

oraz PN  uchwalany jest corocznie. 

Przewodniczący Jacek Młynarczyk zapytał czy są  inne kandydatury radnych, 

którzy chcieliby uczestniczyć w pracach Gminnej Komisji, ponieważ nie było 

innych kandydatur  poddał pod głosownie wniosek w sprawie dokonania zmiany 

w składzie osobowym Gminnej Komisji poprzez zwiększenie składu Komisji 

o radną Annę Olejnik. 

Rada Gminy jednogłośnie wyraziła zgodę na uczestnictwo radnej Anny Olejnik 

jako członka Gminnej Komisji ds. profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych.   

Nie było więcej pytań ani uwag w związku z tym  Przewodniczący Rady Gminy 

poprosił Martę Kowalczyk o odczytanie projektu uchwały Nr III/12/2010 w/w 

sprawie. Następnie uchwała poddana została pod głosowanie i przyjęta 

jednomyślnie. W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych.  

 

f) przyjęcie planu pracy Rady Gminy i jej organów na 2011 rok. 

Wprowadzenia do tematu dokonała  Marta Kowalczyk, która powiedziała, że 

tematem tym zajmowali się radni na posiedzeniach Komisji i każda z Komisji 

opracowała swój Plan Pracy, który stanowi załącznik do w/w uchwały,  zwróciła 

się do radnych o pytania dotyczące tematu. 

Nie było pytań ani uwag do tematu w związku z tym  Przewodniczący Rady 

Gminy poprosił Martę Kowalczyk o odczytanie projektu uchwały 

Nr III/13/2010 w/w sprawie. Następnie uchwała poddana została pod 

głosowanie i przyjęta jednomyślnie. W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych.  
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g) uchylenia uchwały Nr XXXVI/219/2010  Rady Gminy Wierzchlas z dnia 

24 marca 2010r. 

Wprowadzenia do tematu dokonała Magdalena Tronina, informując, że należy 

uchylić powyższą uchwałę  ponieważ obecnie nie skorzystaliśmy z tej pożyczki 

i wyjaśniła, ze nie jest to rezygnacja z pożyczki tylko przesunięta zostaje na 

przyszły rok i w związku z tym należy uchylić uchwałę, ponadto zmieni się 

również jej wysokość. Zwróciliśmy się do Wojewódzkiego Funduszu o zmianę 

umowy na co wyrazili zgodę i obecnie należy uchylić ta uchwałę, a w przyszłym 

roku podjęta zostanie nowa uchwała.  

Nie było pytań ani uwag do tematu w związku z tym  Przewodniczący Rady 

Gminy poprosił Magdalenę Tronina o odczytanie projektu uchwały 

Nr III/14/2010 w/w sprawie. Następnie uchwała poddana została pod 

głosowanie i przyjęta jednomyślnie. W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych.  

 

Punkt 6  

Interpelacje, wolne wnioski i zapytania.  

1) Radna Powiatowa Krystyna Miśkiewicz odniosła się do uwag radnych  

z poprzedniej sesji dotyczących odśnieżania, tak jak się zobligowała zaraz tego 

samego dnia interweniowała do Powiatowego Zarządu Dróg i odpowiedziała na 

wszystkie prośby i uwagi i tak.  

W Przycłapach założona zostanie barierka zabezpieczająca jak tylko ustąpią 

śniegi, a w Jajczakich ustawione zostaną znaki ograniczające prędkość. 

Odnośnie uwag radnej S. Wrzały już informowała radną i jest prośba ze strony 

PZD że jeśli ktoś widzi iż jedzie pracownik z podniesionym pługiem 

i nierzetelnie odśnieża a ponieważ są to tylko ludzie to należy zapisać dzień, 

godzinę i nr rejestracyjny samochodu to wówczas będzie możliwość 

wyegzekwowania konsekwencji  wobec takiego pracownika nierzetelnie 

wykonującego swoją pracę. Powiatowy Zarząd Dróg zwrócił uwagę, że on 

odśnieża tylko swoje drogi, a za odśnieżanie dróg Wojewódzkich jest 

odpowiedzialny kto inny i czasem bywa tak, że te samochody przemieszczają 

się  tymi drogami to wówczas podnoszą pługi. 

Na koniec Radna Powiatowa Krystyna Miśkiewicz z okazji zbliżającego się 

Nowego Roku złożyła życzenia dla wszystkich zebranych oraz ich rodzin przede 

wszystkim zdrowia, które jest dla nas najcenniejsze a oprócz tego życzyła aby  

w tym Nowym Roku objęła swoją jasnością  Państwa i ich rodziny życzliwość, 

miłość ludzi, z którymi się stykacie, żeby to ciepło powodowało, że będziemy 

stawać się  lepsi a w Waszej trudnej pracy na rzecz lokalnego społeczeństwa       

i naszej lokalnej ojczyzny. Życzyła wielu satysfakcji i oby wszystkie problemy 

z którymi się  zmierzamy udało się pozytywnie załatwić. Do życzeń dołączają 

się rodzice i dzieci z KPD w Mierzycach. 

Przewodniczący Rady Gminy również złożył serdeczne życzenia pomyślności    

i wszystkiego dobrego od Rady Gminy i Wójta, na ręce Pani Krystyny 

Miśkiewicz. 
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2) Radna Sylwia Wrzała w kwestii odświeżań podziękowała radnej 

powiatowej za interwencję a następnie  zwróciła się do zebranych z prośbą –     

o  interwencje dotyczącą informacji o sytuacji jaka jest na terenie danej 

miejscowości, ponieważ ona nie w stanie   sprawdzić co się dzieje na terenie 

całej gminy, a stan dróg podczas tegorocznej zimy to jest fatalny. W dniu 15.12 

br. otrzymywała wiele skarg od mieszkańców i rodziców dzieci odnośnie 

parkingu i wyjazdu z ulicy Szkolnej i o skrzyżowanie w Wierzchlesie. Radna   

w tej sprawie interweniowała do Kierownika PZD i informowała go o stanie ul. 

Szkolnej oraz o stanie skrzyżowania i jego trudności przejechaniu szczególnie 

od strony ul. Szkolnej. W odpowiedzi od Pana Kierownika otrzymałam 

informację, że powinnam zakupić dwa woreczki soli kuchennej i wozić je         

w samochodzie. Następnie przez Pana Kierownika PZD piłeczka w tej sprawie 

została odbita w innym kierunku, a mianowicie kwestia odśnieżania 

i posypywania leży w gestii dróg wojewódzkich, oraz że to Wójt powinien 

posypywać skrzyżowanie od strony ul. Szkolnej w Wierzchlesie.  

Dodała, że jeśli pojawi się taka sytuacja to prosiła o wsparcie jej w tych 

interwencjach, ponadto rozumie że przeznaczane są  duże kwoty na odśnieżanie 

jednak należy pamiętać o bezpieczeństwie i posypywać solą miejsca najbardziej 

niebezpieczne. Zwróciła się również do Wójta o pomoc w tych sprawach bo 

wiele spraw w negatywny sposób odbija się na Wójcie. 

Radna Sylwia Wrzała zwróciła się do Przewodniczącego Rady Gminy czy 

wystosowane zostały listy pochwalne dla osób, które w czynie społecznym 

zajmowały się odśnieżaniem chodników w Wierzchlesie, aby byli oni 

odpowiednio docenieni. 

Przewodniczący Rady Gminy odpowiedział, że zima się jeszcze nie skończyła 

jak będzie odpowiedni czas to zostanie przygotowane podziękowanie. Ponadto 

dodał, odnośnie posypywania drogi to w pierwszej kategorii posypywane i sola   

i piaskiem podjazdy, zjazdy i zakręty  niebezpieczne oraz na skrzyżowania. 

Przewodniczący zwrócił się do Wójta o interwencję w tej sprawie do 

Powiatowego Zarządu Dróg. 

3.) Radny Józef Krzeszowski stanął w obronie PZD ponieważ był świadkiem 

ich ciężkiej pracy na ul. Szkolnej, kiedy rozbijali pryzmy lodu i wykonali dobra 

robotę. Jest to jednak syzyfowa prac, dlatego, że staw który znajduje się koło tej 

drodze i nie jest już własnością PZD, a powoduje ciągłe wylewanie tej wody      

i dziś stan tej drogi znów jest fatalny i w tym przypadku jest to wyrzucanie 

pieniędzy śnieg, a wystarczy wypompować kilka beczek wody i woda nie będzie 

się wylewała na jezdnię. 

Przewodniczący Rady Gminy kilka beczek to jest kropla w morzu potrzeb, 

jednak zaproponował że by przy odwilży uruchomić motopompę                         

i  wypompować tą wodę ze stawu z tym, że nie wiadomo czy to przyniesie 

efekty, a sytuacja obecnie na ul. Szkolnej jest coraz bardziej dramatyczna. 
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Wójt odpowiedział, że tak zawsze było robione, że woda była wypompowana 

ze stawu, ale w przypadku kiedy jezdnia była czysta. Przeprowadzona została 

narada operacyjna i wspólne ze strażakami zastanawialiśmy się czy pompować  

jednak na jezdni było mnóstwo lodu i śniegu, oraz zapowiadany mróz. Woda nie 

została wypompowana i na szczęście bo przy pomniku na końcu ul. Szkolnej 

powstałoby jezioro i dopiero wówczas był by dramat. Woda ta wypływa nie ze 

stawu ale tylko jest to bardzo płytka zaskórna, która się wydobywa w kilku 

miejscach np. przed szkoła jest również jej wyciek. To są sprawy 

geohydrologiczne naszego terenu, który jest bardzo trudny pod tym względem,   

a bez kanalizacji burzowej nie poradzimy sobie i będzie to musiało spływać po 

powierzchni jezdni. 

 

4.) Radna Krystyna Miśkiewicz powiedziała, odnośnie posypywania dróg, to 

podlegają  drogi które są w pierwszej kolejności odśnieżane, niebezpieczne 

zakręty, drogi z przejazdami kolejowymi oraz drogi z niebezpiecznymi 

nachyleniami. Skrzyżowanie w Wierzchlesie należy do dróg wojewódzkich 

jednak radna zwróci się do Powiatowego Zarządu dróg o posypywanie tego 

skrzyżowania. Dodała, że nie doszukiwała by się złośliwości ze strony 

pracowników Powiatowego Zarządu Dróg. 

 

5.) Radny Tomasz Pietrzak – zapytał Wójta dlaczego w Święta Bożego 

Narodzenia żaden ciągnik nie przejechał przez Mierzyce w celu odśnieżenia 

drogi, kiedy drogowcy z Powiatowego Zarządu Dróg jeździli cały czas i drogi 

główne były przejezdne, a gminne nie były przejezdne. 

 

Wójt – w pierwszy dzień Świat nie było żadnych zgłoszeń a w drugi dzień 

Świat były zgłoszenia tylko w Wierzchlesie ul. Łąkowa, od Strug do Łaszewa     

i kościoła, a gdyby były jeszcze jakiś zgłoszenia to sprzęt by pojechał.  

Wójt podał wszystkim radnym nr telefonu komórkowego oraz dodał, że zbliża 

się okres świat i należy się uzbroić w cierpliwość i chwile poczekać zanim 

przyjedzie sprzęt, aby odśnieżyć nieprzejezdny odcinek drogi. 

Przewodniczący Rady Gminy podtrzymał słowa Wójta iż w Święta należy 

uzbroić się w chwilę cierpliwości bowiem są to Święta i każdy chciał by je 

spędzić z rodziną.  W miarę czasu wszystko można zrobić ale nie wymagajmy 

rzeczy niemożliwych.   

6.) Radny Stanisław  Parzyjagła – w takich przypadkach można ustalić dyżury 

pracowników którzy zajmują się odśnieżaniem. Ponadto zwrócił się do Wójta    

z zapytaniem dotyczącym odśnieżania chodników w Krzeczowie bowiem 

pracuje tam ciągnik, który odśnieża te chodniki  i czy jest to ciągniku Urzędu 

gminy czy prywatny. 

Wójt wyjaśnił, że nigdzie nie ma gminnych ciągników na chodnikach, każdy 

mieszaniec na wysokości swojej posesji ma obowiązek odśnieżania chodnika, 

wiadome jest Wójtowi, że w Krzeczowie odśnieża ktoś chodnik tak jak             
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w Wierzchlesie na ulicy Południowej, ale to go nie interesuje bo są to 

dobrosąsiedzkie  układy i dobrze że one takie układy istnieją.    

 

7.) Przewodniczący Rady Gminy ocieplił nieco atmosferę i zwrócił się do 

radnych z zapytaniem organizacji dożynek Gminnych, były wcześniej 

deklaracje ze wsi Toporów i Kraszkowice i czy te deklaracje są nadal aktualne. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Barbara Puczkowska zadeklarowała, że  

dożynki gminne w 2011 roku zorganizowane zostaną przez miejscowość 

Kraszkowice, a w 2012 roku zorganizowane przez Toporów.  

 

8.) Radny Stanisław Parzyjagła otrzymaliśmy projekt budżetu na 2011 rok, 

jednak w uzasadnieniu do budżetu jest bardzo mało szczegółów w związku 

z tym zwrócił się o wyszczególnienie poszczególnych działów tak jak to było 

w poprzednich kadencjach kiedy był również radnym. 

 

Wójt to jest zupełnie inny budżetu kilkakrotnie rozbudowany  niż wtedy co były 

kiedyś, a wszystkie szczegóły będą omawiane i wyjaśniane na posiedzeniach 

Komisji przez Panią Skarbnik. 

Przewodniczący Rady Gminy wnioskował aby radni po sesji opracowali listę 

pytań dotycząca objaśnień do projektu budżetu i przekazać Pani Skarbnik, która 

na najbliższych Komisjach wyjaśni. 

Radny Stanisław Parzyjagła stwierdzał, że takie rozwiązanie go nie 

satysfakcjonuje.  

Nie było więcej wniosków. 

Punkt 7 

 

Zakończenie obrad III sesji Rady Gminy Wierzchlas.  

Porządek obrad został wyczerpany w związku z tym Przewodniczący Rady 

Gminy zamknął III sesję Rady Gminy Wierzchlas. 

 

„III sesję Rady Gminy Wierzchlas uważam za zamkniętą.” 

 

 

Obrady zakończono o godzinie 11
30

. 

 

 

 


